

Towards health security in Nigeria in 2050: Strategies for managing violent conflicts, humanitarian emergencies and natural disasters

OO Isola

*Institute for Peace and Strategic Studies
University of Ibadan, Ibadan, Nigeria.*

Abstract

Introduction: A very important but neglected aspect of healthcare delivery in Nigeria is the management of outcomes of violent conflicts, humanitarian emergencies and natural disasters within the framework of national health policy and available healthcare infrastructures and services. Although this aspect of national healthcare is often neglected in national healthcare discourses, it constitutes very crucial part of determinants of average life expectancy of citizens and general wellbeing of the population.

Methods: Library and archival materials constituted the sources of data for the paper. Policy documents, reports and analysis of the health condition of Nigerians in relation to management of the outcome of natural, humanitarian emergencies and violent conflicts published by non-governmental organisations, government bodies and international agencies were content analysed.

Results: This article attempts to characterise the current condition of humanitarian emergencies and disaster management readiness from the purview of the health sector through assessment of the available emergency management and trauma facilities. It projects into the future situation of this aspect of national healthcare by the year 2050 when the population of the country is expected to double. It is observed that if the current despicable condition of the health facilities in the sector is not addressed, the situation is likely to become worse by the projected year and could portend dire situation for Nigeria.

Conclusion: The paper makes prescriptions on remedies in terms of human resources development, erection of relevant infrastructures and acquisition of necessary equipment that could boost that aspect of national healthcare. Above all, there is need for strong leadership and political commitment to achieve qualitative improvement in the focused sector of the healthcare before year 2050.

Keywords: *National healthcare, Violent conflicts, Natural disasters, Humanitarian emergencies*

Abstrait

Introduction : Un aspect très important mais négligé de la prestation des soins de santé au Nigéria est la gestion des résultats des conflits violents, des urgences humanitaires et des catastrophes naturelles dans le cadre de la politique de santé nationale et des infrastructures et services de soins de santé disponibles. Bien que cet aspect des soins de santé nationaux soit souvent négligé dans les discours nationaux sur les soins de santé, il constitue un élément crucial des déterminants de l'espérance de vie moyenne des citoyens et du bien-être général de la population.

Méthodes : La bibliothèque et les archives constituaient les sources de données pour cet article. Les documents politiques, les rapports et les analyses sur l'état de santé des Nigériens en relation avec la gestion des résultats des émergences naturelles, humanitaires et des conflits violents publiés par des organisations non gouvernementales, des organismes gouvernementaux et des agences internationales ont été analysés.

Résultats : Cet article tente de caractériser l'état actuel des urgences humanitaires et de l'état de préparation à la gestion des catastrophes du point de vue du secteur de la santé en évaluant les installations de gestion des urgences et de traumatologie disponibles. Il prévoit la situation future de cet aspect des soins de santé nationaux d'ici à 2050, date à laquelle la population du pays devrait doubler. On constate que si l'on ne s'attaque pas à l'état actuel es installations de santé dans le secteur, la situation risque de s'aggraver d'ici à l'année projetée et pourrait laisser présager une situation désastreuse pour le Nigéria.

Conclusion : le document énonce des solutions en termes de développement des ressources humaines, de mise en place des infrastructures pertinentes et d'acquisition des équipements nécessaires pour renforcer cet aspect des soins de santé nationaux. Avant tout, un leadership fort et un engagement politique sont nécessaires pour parvenir à une amélioration qualitative du secteur ciblé de la santé avant 2050.

Mots-clés : *Santé nationale, Conflits violents, Catastrophes naturelles, Urgences humanitaire*

Correspondence: Dr. O.O. Isola, Institute for Peace and Strategic Studies, University of Ibadan, Ibadan, Nigeria. E-mail: sola_isola@yahoo.com